
 

 

 

  Bouwen, wonen en wooncarrière 

 

Wat zeggen de cijfers en feiten? 

 Zwijndrechtse ambitie is om 4900 woningen tot 

2030 toe te voegen. 1400 zijn nodig voor de 

autonome groei. Daarbij is het streven om te 

komen tot een evenwichtiger woningaanbod.  

 Medio juni waren er meer aanvragen 

Omgevingsvergunning/bouwen ingediend en 

waren de legesopbrengsten ook hoger; 

 In de periode juli-september 2020 zijn er minder 

aanvragen Omgevingsvergunningen ingediend. Dit 

is niet zo zeer te verklaren door Corona, echter dit 

is een trend die elk jaar wel zichtbaar is vanwege 

de vakantieperiode.  

 Na een korte dip in het begin van de coronacrisis, 

worden er inmiddels meer woningen verkocht en 

zijn er meer bezichtigingen per woning dan voor 

de crisis. 

 De krapte/crisis op de woningmarkt die er al was 

voor Corona (het onderliggende tekort) blijft 

bestaan. De vraag naar woningen is onveranderd 

gebleven. 

Welke signalen krijgen we van buiten? 

 De woningnood is Nederland is onveranderd hoog en de oproep om te 

blijven bouwen is luid, maar de economische onzekerheid heeft impact op 

het consumentenvertrouwen. De verwachting is dat er een einde komt aan 

de explosieve stijging van bouwprijzen en daarmee woningkosten 

(afhankelijk van het segment). Dat leidt mogelijk zelfs tot prijsdalingen in 

de toekomst.  

 De bouwsector en in het bijzonder de woningmarkt wordt door het Rijk 

gezien als belangrijke aanjager van de economie (les geleerd van de vorige 

crisis).  

 In de Zwijndrechtse gebiedsontwikkelingen zien we dat de interesse van 

marktpartijen overeind blijft.  

 Inwoners stellen veel vragen over aanvragen Omgevingsvergunningen. We 

zien een trend dat burgers niet op vakantie gaan maar investeren in 

opknappen van hun woning. De dienstverlening is tijdens de Coronacrises 

aangepast om te voldoen aan de RIVM-richtlijnen. 

 Afhandeling van aanvragen vergunningen duurt langer (zonder wettelijke 

termijnen te overschrijden). 

 

Welke opgaven verwachten we?  

 Voortdurend scherp blijven op ontwikkelingen in de woningmarkt en onze gebiedsontwikkelingen blijft essentieel om 

risico's te beperken en kansen die ontstaan te benutten.  

 (Grote) gebiedsontwikkelingen zoals Spoorzone en Noordoevers zijn essentieel om het lange termijn verdienvermogen, 

het voorzieningenniveau en de woningbouwontwikkeling van Zwijndrecht op peil te houden. Door risico's scherp te 

managen en kansen te benutten kan dit ook een periode worden waarin we ons onderscheiden. Het bijstellen van grote 

gebiedsontwikkelingen heeft consequenties voor de kwaliteit van de leefomgeving en de financiele positie. 

 Intensief contact met marktpartijen en samenwerkingspartners als de woningbouwcorporaties is noodzakelijk om 

effectief te blijven.  
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Bestrijding van armoede 

22 september 2020 

Welke signalen krijgen we van buiten? 

 De Voedselbank heeft enkele klanten die tijdelijk pakketten krijgen in 

de periode dat ze nog geen uitkering ontvangen en te weinig geld 

hebben om de maand door te komen. Daarnaast hebben zich tijdens 

de crisis meer mensen aangemeld als vrijwilliger. Aandachtspunt is 

dat bij 200 klanten de locatie te klein wordt, maar dat is op dit 

moment nog niet aan de orde.  

 Veel ontslagen in de bredere arbeidsregio raken ook lokaal aan 

Zwijndrechtse huishoudens. We verwachten dat we de gevolgen 

hiervan gaan terugzien in de cijfers, maar een forse stijging blijft 

vooralsnog uit. We zien in de cijfers wel dat inwoners uit deze 

huishoudens veelal buiten Zwijndrecht werken, maar wel hier de 

uitkering aanvragen.   

 Inwoners ervaren de woonkosten nog steeds hoger doordat zij meer 

gebruik maken van de voorzieningen thuis (thuiswerken, deels 

thuisonderwijs).  

 Kwetsbare bewoners kampen met name met neveneffecten van 

armoede, denk aan eenzaamheid en gevoel van isolatie. Vanuit onze 

maatschappelijke partners wordt de Week tegen Eenzaamheid gezien 

als kans om deze effecten bespreekbaar te maken, maar ook extra 

zichtbaar te zijn voor inwoners. 

 Vanuit Hendrik Ido Ambacht is een lobby gestart om de doelgroep 1-

ouder gezinnen (tijdelijk) te ontheffen van sollicitatieplicht. We 

onderzoeken de mogelijkheden voor Zwijndrechtse inwoners naar 

voorbeeld van onze buurgemeente.  

 Vanuit de NOW 2.0 regeling mochten werkgevers geen personeel 

ontslaan. Omdat dit per juni wél mocht is het belangrijk te anticiperen 

op een stijging van het bijstandsbestand op langere termijn, echter 

een stijging  is nu nog niet zichtbaar1 

 Jongeren zitten op dit moment in de korte WW (3 maanden regeling) 

en stromen daarna door naar de bijstand. Ook dit blijft een 

aandachtspunt voor gesprek met partners in het domein jeugd1 

 

Welke opgaven verwachten we?  

 Vanuit het Deltaplan Armoede verleggen we de focus niet in het geheel. We houden vast aan de lijnen en zetten in op duurzame interventies, 

met name gericht op de ontwikkeling van inwoners en niet op noodoplossingen. Daarnaast kijken we ook naar de groep inwoners die door 

Corona in de problemen komt en waar de urgentie ontstaat om extra interventies te plegen.  

 Onze inzet vanuit het Deltaplan is nu incidenteel van aard. Belangrijk is om te kijken naar wat werkt met het oog op structurele inzet, zeker nu 

de explosieve stijgingen in de cijfers voor alsnog uitblijven. 

 Door de instroom van nieuwe klanten SDD, maar ook inwoners die niet direct zichtbaar zijn, verwachten we een stijging in 

schuldenproblematiek. Tot nog toe zien we geen expliciete stijgingen – dat maakt dat het soms 'koffiedik kijken' is richting toekomst en dat 

preventieve signalen zoals vanuit het project Samen Sneller Schuldenvrij steeds belangrijker worden. In de opmaat naar de taken die in het 

kader van de Wetswijziging Vroegsignalering op ons afkomen zijn de ervaringen vanuit dit project van groot belang.  

 We moeten op zoek naar manieren om er voor te zorgen dat er binnen de Coronamaatregelen ruimte is en blijft voor participatieplekken en 

dagbesteding voor kwetsbare inwoners.  

 Verwacht wordt dat er een eventuele explosieve groei in het bijstandsvolume later in het jaar plaatsvindt – kwartaal 4, dan wel januari 2021. 

Met onze partners samen moeten we ons hierop voorbereiden.  

 De impact van de crisis kan een armoedeval binnen huishoudens inzetten door een aan-een-schakeling van life events. Voor mensen die al een 

klein inkomen hebben verwachten we dat de kosten die gepaard gaan met de crisis schulden escalatie kan veroorzaken. Met onze partners 

kijken we hoe we zicht krijgen op deze groep en wat er voor hen nodig is.  

 We zien dat de rekening van baanverlies bij ons als gemeente komt te liggen, waar onze inwoners vaak werkzaam zijn geweest buiten 

Zwijndrecht om. Belangrijk is daarbij om te onderzoeken of werkgevers en werkzoekenden lokaal door middel van blind dates, en dus zonder 

sollicitatieprocedure, elkaar kunnen vinden. 

Wat zeggen de cijfers en feiten? 

 Er is nog geen grote stijging te zien in het aantal 

aanvragen voor Schuldhulpverlening  (12) en het 

aantal trajecten is lager dan in januari (14)1 

 Het bijstandsbestand laat een ontwikkeling zien 

van 985 in februari  naar 960 in maart en naar 

1005 op 1 september (gelijk aan juni)1 

 Zwijndrecht heeft 26 aanvragen toegekend voor 

het uitstellen betaling particuliere heffingen1 

 Het aantal WW uitkeringen is gestegen van 642 in 

april naar 683 in juli1  

 De Kledingbank kent een kledingstop i.v.m. de 

enorme toevoer van kleding  

 De Voedselbank kent een lichte stijging in het 

gebruik, het aantal vrijwilligers nog altijd 

voldoende2 

 

1. Monitor corona crisis OCD (sept 2020) 

2. Accountoverleg Voedselbank 

3. Accountoverleg St. Leergeld 

4. Accountoverleg ZwijndrechtWerkt 

5. Ambacht.net 
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Welzijn & Zorg 

Wat zeggen de cijfers en feiten? 
 Groei aanvragen Jeugdhulp vlakt af (stijging eerste helft 

2020 geleidelijk van 832 naar 871)1 

 Geen toename meldingen huiselijk geweld; het aantal 

meldingen ligt in sommige weken zo'n tien meldingen 

hoger dan vorig jaar (regionaal), in andere weken ligt het 

op een vergelijkbaar niveau als voor het uitbreken van de 

coronacrisis. Wel zijn er meer meldingen overlast en 

verwarde personen - vooral al bekende personen.1 + 2 

 GGZ-doelgroep ervaarde toename klachten (40%), een 

klein deel (15%) vaart juist wel bij minder prikkels en 

participatiedruk 3  

 Meer mensen voelen zich somber, angstig of ervaren 

stress. Alleenstaanden, mensen met kwetsbare 

gezondheid en ouderen voelen zich eenzamer 

Beleidssignalement, mei 2020 (SCP) 

 Voor de coronacrisis meldden zich al minder nieuwe 

cliënten bij het Vivera Sociaal Wijkteam. Die daling zet 

door tot en met mei 2020. Van half maart tot eind mei 

was de fysieke inloop gesloten. Eind mei gingen bijna alle 

locaties weer open en direct neemt het aantal nieuwe 

cliënten weer toe. 1 

 Ouderen melden meer gevoelens van emotionele 

eenzaamheid dan in deze periode vorig jaar. De 

gevoelens van eenzaamheid onder jongeren zijn na een 

stijging tijdens de lockdownperiode, nu weer op 

hetzelfde niveau als voor de coronacrisis.4 

 Mensen met een kwetsbare gezondheid en hun 

mantelzorgers blijven voorzichter en mijden meer dan 

gemiddeld bezigheden buiten de deur.4 

 

Welke signalen krijgen we van buiten? 
 Welzijnsorganisatie Diverz hield via belteam contact met (oudere) vrijwilligers en bezoekers. 

Inmiddels is een groot deel van de activiteiten in de wijkgebouwen weer opgestart, waardoor elkaar 

fysiek ontmoeten weer mogelijk is. 

 Meer gebruik van boodschappen- en maaltijdendienst. 

 Vrijwilligersplatform Zwijndrechtvoorelkaar (ZvE) krijgt veel aanmeldingen om iets te betekenen voor 

een ander. Er zijn promotiecampagnes opgezet om inwoners te stimuleren hun hulpvraag te stellen. 

 Winkeliers Walburg verzorgen boodschappendienst voor senioren ism ZvE. 

 Ouderen lijken zich qua gezondheid redelijk te redden, naast behoefte aan een praatje, hebben zij 

vooral vragen over financiën of praktische klussen rondom huis. 

 Jongeren voelen de beperking in bewegingsvrijheid sterk, via outreachend werken werden zij 

opgezocht en inmiddels zijn (buiten)activiteiten voor jongeren weer opgestart. 

 Zwijndrechtse scholen en jeugdprofessionals hebben kwetsbare kinderen in het basisonderwijs in 

beeld gehouden tijdens het thuisonderwijs. Zij gingen thuis langs als er geen contact was.  

 Mensen met LVB worden in deze tijd nog meer overvraagd. Vooral LVB'ers met gecombineerde 

problematiek zijn kwetsbaar: zij begrijpen de maatregelen niet en missen structuur, lopen risico op 

terugval in psychische- of verslavingsproblemen.  

 Toename belasting mantelzorgers door minder deelname aan activiteiten buiten de deur en 

voorzichtig omgaan met ondersteuning in de vorm van dagbesteding en zorg-en hulpverlening  

 Voor mensen met zwaardere problematiek ontstond na de eerste weken weer  vaker face-to-face 

contact met hulpverlening: verschuiving van 'nee tenzij' naar 'ja mits' 

 Sinds juni opstart dagactiviteiten voor meest zwaarbelaste groepen 

 Mensen met geen of beperkte taalvaardigheden begrijpen de informatie over corona onvoldoende 

of de informatie bereikt hen niet 

 Anderstaligen die taallessen volgen vallen terug. De taalgroepen zijn inmiddels weer opgestart (in 

kleinere aantallen per groep). 

 Organisaties maken meer kosten, o.a. vanwege kleinere groepen en het missen van inkomsten uit 

verhuur en consumpties 

 Verschillende sportverenigingen hebben hun deuren open gezet voor niet-leden en andere 

verenigingen 

 De inzet van de GGD neemt enorm toe tbv testen en contactonderzoek 

 In de zomerperiode is een extra inhaal- of ondersteuningsprogramma aangeboden aan overstappers 

van vmbo naar mbo die tijdens de Coronacrisis moeilijk te motiveren waren om deel te nemen aan 

de lessen via e-learning en zodoende achterstand hebben opgelopen.2  

 Met het Toppie Zomerpaspoort konden alle kinderen tot met 12 jaar in de zomervakantie 

gratis meedoen aan sport- en cultuuractiviteiten. Met de bedoeling kinderen weer in beweging te 

krijgen nu er weer (buiten)activiteiten georganiseerd kunnen worden. 

 Onderzoek van het Maastricht UMC+ en Mulier Instituut bevestigen dat coronamaatregelen een 

negatief effect op de leefstijl van kinderen hebben, met name de kwetsbare kinderen. Kinderen eten 

ongezonder, bewegen minder en zijn zwaarder geworden. Dit beeld wordt ook in Zwijndrecht 

bevestigt door o.a. de diëtiste die is aangesloten bij ons lokale programma. Tevens geven scholen 

aan dat ze geen zelfgemaakte (gezonde) traktaties willen en daarom kiezen ouders nu veelal 

ongezondere, verpakte producten zoals zakjes chips. 

 

Welke opgaven verwachten we?  
 Professionals beoordelen lager gebruik Jeugdhulp verschillend: gezinnen blijken zelfredzamer te zijn dan ze zelf dachten, sommige jongeren hebben baat bij minder (sociale) 

druk versus: er komt een inhaalgolf van zorg 

 Kinderen uit kwetsbare gezinnen hebben mogelijk leer- en sociale achterstand opgelopen. De thuissituatie (beschikbare middelen, betrokkenheid ouders en leefomgeving) is 

van invloed op prestaties. Achterblijvende (school)prestaties en sociale ontwikkeling blijken pas met een aantal jaren, volgens het SCP. Het onderwijs in Zwijndrecht brengt in 

het najaar in beeld of zij achterstanden constateren. Scholen zijn al gestart met een inhaal- en ondersteuningsaanbod. 

 Mogelijk op termijn hogere zorgvraag door:  

o Leidt intensievere belasting van vooral eenouder gezinnen (door de combinatie thuiswerken-gezin of juist het verlies van werk) tot meer stress en gezinsproblematiek op 

lange termijn? 

o Toename psychische problematiek (van eenzaamheid en depressie tot GGZ) en evt. verslavingsproblematiek (middelengebruik), en effecten daarvan zoals het niet meer op 

orde hebben van financiën, onder kwetsbare groepen en groepen met (risico op) verlies van werk. 

o Afname fysieke gezondheid van inwoners (jong en oud) door minder mogelijkheden om actief te zijn buitenshuis, (samen) te sporten, door minder 

beïnvloedingsmogelijkheden van de preventieve inzet op gezonde leefstijl, etc. 

 We zien ook effecten die gewenste ontwikkelingen versnellen: 

o Lokaal Interventie Team draagt bij aan versterken lokale regiefunctie Vivera Sociaal Wijkteam 

o Doorbraken in complexe casuïstiek worden sneller gerealiseerd vanuit betrokkenheid en direct doen wat nodig is.  

o Streven is om het Interventie Team na de coronacrisis te behouden. Deze vorm van interventie blijft nodig voor groepen inwoners.  

o Vivera Sociaal Wijkteam, corporaties, welzijn en gemeente trekken intensiever samen op in de wijk 

Bronnen:  
1. Monitor Coronacrisis – OCD (sept. 2020)   2. Nieuwsbrief DG&J 

3. Trimbos-instituut                                            4. SCP (sept. 2020) 
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Veiligheid & 

Leefomgeving  

Welke signalen krijgen we van buiten? 

 Er lijkt een toename te zijn van digitale criminaliteit en fraudegevallen. 

 Criminelen vinden creatieve manieren om mensen op te lichten.  

 Er is een verschuiving van de locaties waar jeugdoverlast is. Jongeren 

verplaatsen zich in steeds groter wordende groepen.  

 De directe leefomgeving is belangrijker geworden en dichterbij dan ooit. Men 

recreëert dichterbij en ontmoeten in de buurt is belangrijk.  

 We zien een toename van meldingen over de buitenruimte in FIXI. Een 

mogelijke verklaring is dat mensen meer thuis zijn. Ook worden meer 

meldingen gemaakt voor handhaving.  

 Er zijn meer aanvragen voor het gebruik maken van de openbare ruimte. 

 De investeringsprojecten in de buitenruimte lopen door, maar participatie 

wordt uitgesteld of anders ingevuld. De eerste digitale participatie momenten 

staan op het punt van beginnen. 

 De werkzaamheden in de buitenruimte zijn van dezelfde kwaliteit als 

voorgaande jaren, maar het is wel lastiger omdat er afstand gehouden moet 

worden en er meer auto's op straat zijn.  

 Via PAK AAN! zijn enkele corona-gerelateerde aanvragen ondersteund of 

bekend gemaakt via sociale media, maar er was weinig mogelijk. Enkele 

initiatieven die al liepen konden worden afgerond en andere initiatieven zijn 

even stil gelegd. Deze beginnen nu weer op te starten met wat aanpassingen. 

Ook komen er wat weer wat meer aanvragen binnen voor nieuwe initiatieven.  

 De naleving van corona maatregelen mbt eet en drinkgelegenheden is iets 

waarover we regelmatig signalen ontvangen. 

 Onze handhaver hebben hun handen vol aan Corona waardoor andere 

opgaven minder prioritiet kunnen krijgen. 

 

Wat zeggen de cijfers en feiten? 

 Er is een toename van overlastmeldingen bij de 

politie: woonoverlast, burenoverlast, 

verkeersoverlast, drank/drugs en algemeen1.  

 De politie heeft in maart tot en met augustus in 

totaal 198 waarschuwingen en bekeuringen 

uitgedeeld voor COVID-19 overtredingen.  

 Er is een toename van meldingen openbare 

ruimte in FIXI.  

 De boa's hebben van maart t/m augustus in totaal 

47 waarschuwingen en bekeuringen uitgedeeld. 

Tevens is er gecontroleerd op de naleving van de 

Coronamaatregelen bij eet en drink 

gelegenheden. 

Bronnen:  

1. FIXI 
2. Monitor Coronacrisis meest recente 

variant    

Welke opgaven verwachten we?  

 Zolang de noodverordening van kracht is, blijft handhaven daarop prioriteit. Andere meldingen en handhaving op parkeeroverlast, 

hondenpoep en afval krijgen minder aandacht.  

 We onderzoeken de mogelijkheid om BOA's ook in de nachtelijke uren in te zetten. Dit kan extra kosten met zich meebrengen 

 Het terrassen seizoen is voorbij. We verwachten dat het controleren op de naleving van de corona maatregelen binnen in de eet- 

en drinkgelegenheden prioriteit blijft. 

 Bijeenkomsten van meer dan 6 personen wordt sterk ontraden. We verwachten dat men de verwachting heeft dat hierop 

gehandhaafd wordt door gemeente en politie. Hetgeen juridisch en praktisch niet mogelijk is. 

 We gaan kijken hoe wij de komende periode weer een start kunnen maken met (digitale) inwonersbijeenkomsten 
 



 

  

Duurzaamheid 
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Wat zeggen de cijfers en feiten? 

 In april is de Regeling Reductie Energiebesparende 

maatregelen (RRE) gestart. Daar houden we een  

Dashboard voor bij. We zien dat de regeling beter dan 

verwacht gaat: 1483 aangevraagde energiebesparende 

maatregelen en 964 verstuurde offertes. Inmiddels 

hebben we een CO2 emissie reductie gerealiseerd van 

340.803 kg gerealiseerd. We zien nog wel dat de 

uitgedeelde RRE waardebonnen 439 keer uitgegeven zijn.   

 19% van de Nederlandse inwoners heeft hun mening 

over aardgasvrij wonen aangepast vanwege de corona 

crisis. 8% geeft aan dat er extra geïnvesteerd moet 

worden terwijl 9% aangeeft dat dit niet het moment is 

om te investeren. Over het algemeen zien we dat het 

draagvlak voor aardgasvrij wonen afneemt. 

 Huizenbezitters pakken verduurzamen van hun woning 

zelf op in kleine stappen. Men heeft nu meer tijd en geld 

om te klussen.  

 36% van de Nederlanders geeft aan vanwege Corona 

meer energie in en rond huis te gebruiken 

 De kwartaalcijfers van HVC laten zien dat de totale 
hoeveelheid geproduceerd huishoudelijk afval door 
corona groter is geworden in vergelijking met vorig 
jaar: 
- Fijn restafval:  +8% 
- Grof restafval: +7% 
- GFT: +11% 
- PMD: +11% 
- Glas: +2%  
- OPK: -5% 

 Daarnaast laten de kwartaalcijfers van HVC zien dat er 

juist minder bezoekers zijn geweest bij de milieustraat 

dan vorig jaar.  

 

 

Welke signalen krijgen we van buiten? 

 Na de uitbraak van de corona crisis werd er zowel een positieve als negatieve 
impact verwacht op duurzaamheid. Corona crisis kan een positieve bijdragen 
leveren door meer bewustwording van groen en leefmilieu (duurzaam 
ondernemen, 2020). Aan de andere kant wordt er een negatieve impact 
verwacht op de energietransitie door de lage olie en gasprijzen, 
consumentenvertrouwen daalt. Wel zien we dat mensen energiebesparende 
maatregelen treffen en interesse krijgen voor duurzame energieopwekking 
door middel van zonnepanelen. Het hebben van meer tijd om te klussen werkt 
hier zeker aan mee.   

 Als we kijken naar de situatie in Zwijndrecht dan zien we nog geen negatieve 
of positieve impact op het gebied van duurzaamheid. De meesten processen 
lopen zoals ze zijn gepland of hebben een kleine vertraging op gelopen. 
Voornamelijk waar samen wordt gewerkt met het bedrijfsleven of scholen zien 
we dat er vertraging komt op de projecten. Beiden hebben door de 
coronacrisis tijdelijk duurzaamheid niet hoog op de prioriteitenlijst.  

 De duurzaamheidsopgave is een gemeenschappelijke opgave van onze 
inwoners, het bedrijfsleven en de overheid. Vanwege de Coronacrisis zijn alle 
bijeenkomsten en vormen van participatie afgezegd. De afgelopen periode 
hebben we de draad weer opgepakt middels digitale participatie en enquêtes. 
Helaas kan dit jaar de dag van de Duurzaamheid vanwege Corona niet door 
gaan en gaan we hier een andere oplossing voor zoeken. 

 We zien dat mensen juist nu een behoefte hebben aan een dosis natuur en 
buiten zijn om even te ontsnappen aan binnen.  

 

Welke opgaven verwachten we?  

 We zien we dat mensen groen, natuur en recreatie in hun directe omgeving meer zijn gaan gebruiken en gaan waarderen. We willen 

hierop inspelen en sterker gaan inzetten op bewustwording rondom groen en klimaatadaptieve maatregelen die mensen kunnen 

toepassen in hun tuin. Daarnaast moeten we een instrumentarium gaan ontwikkelen om klimaatbestendigheid in projecten te 

realiseren.  

 We zien dat vanwege Corona de behoefte aan een groene leefomgeving steeds belangrijker wordt. Een groene omgeving om te 

recreëren, sporten, spelen en ontmoeten. In de groenagenda zijn al een aantal projecten benoemd die hierop inspelen. De komende 

periode gaan we hier conform planning uitvoering aan geven. 

 De woningcorporaties geven aan nog steeds onverminderd door te gaan met de energietransitie. Op deze manier kunnen ze 

uiteindelijk juist de energiekosten voor hun huurders verlagen. De woningcorporaties hebben de SAH aangevraagd. De verwachting 

is dat deze op korte termijn wordt toegekend. Bij deze opgaven faciliteren en ondersteunen wij de woningbouwcorporaties. 

 Corona heeft relatief weinig invloed op de inhoudelijk opgaven mbt duurzaamheid en klimaatadaptatie.  

 

 



 

  

Economie 

Wat zeggen de cijfers en feiten? 

 TOGS 417 keer aangevraagd en 408 keer 

toegekend. 12,9 procent van de 

zwijndrechtse bedrijven hebben gebruik 

gemaakt van de regeling.  

 De TOGS is over gegaan in de 

Tegemoetkoming Vaste lasten MKB  (TVL) 

Deze regeling is (tot 3 september) 47 keer 

aangevraagd en 42 keer toegekend.  

 TOZO 682 keer aangevraagd. (start maart 

t/m 31 mei) 

 TOZO 2 157 keer aangevraagd. (start 31 

mei tot eind augustus) 

 NOW 1.0 -regeling eindstand 354 keer 

aangevraagd (start regeling t/m 3 juni 

2020)  

 Vanaf 6 juli is de NOW 2.0 regeling 

ingegaan stand per 04-09: 172 

toekenningen  

 Het aantal faillissementen is nog niet 

gestegen. Het aantal ligt landelijk zelfs lager 

dan in dezelfde periode in 2019.  

 
 

Welke signalen krijgen we van buiten? 

 Signalen uit het lokale bedrijfsleven blijven beperkt. 

Ondernemers wachten vooral tot ze verder kunnen 

ondernemen. 

 Ontmoetingsmomenten zoals bij OVZ komen weer 

langzaam op gang.  

 We verwachten nog steeds dat het aantal faillissementen 

zal oplopen. Door de regelingen van de overheid kunnen 

bedrijven die normaliter failliet zouden zijn gegaan nu 

kunstmatig actief blijven.  

 ZZP'ers raken opdrachten kwijt en zoeken ander werk. 

Veranderen hun scope of gaan in loondienst.  

 
 

 

 

Welke opgaven verwachten we?  

 Het aantal faillissementen zal oplopen, maar later dan verwacht.  

 Herstel voor de getroffen sectoren blijft beperkt. Op lange termijn zal deze crisis blijven raken.  

 We verwachten nog steeds een aanzienlijke leegstand van winkel- en bedrijfspanden. Dit heeft invloed op het 

straatbeeld in Zwijndrecht en heeft ook invloed op de gemeentelijke financiën. Nieuw detailhandelsbeleid, dat dit 

najaar zal worden opgesteld, speelt daarop in.    

 We blijven zoeken naar mogelijkheden om het bedrijfsleven te ondersteunen. Zo hebben we net voor het 

zomerreces op verzoek van aanvragers algemene regels opgesteld voor (sport) bedrijven die gebruik willen 

maken van een tent. Tevens onderzoeken we de wens en mogelijkheden voor de horeca om winterterrassen te 

realiseren.  

 We blijven invulling geven aan de ambities uit het raadsprogramma. Meebewegen met de gevolgen van de 

coronacrisis ten aanzien van kansen voor ondernemers en het vestigingsklimaat hoort daarbij.  
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Bronnen:  

1. Monitor Corona Crisis OCD   

(september 2020)   
    



 

  

Voorzieningen 

Wat zeggen de cijfers en feiten? 

 Al onze accommodaties zijn op 16 maart gesloten.  

 Alle gemeentelijks accommodaties (waaronder ook 

buiten- en binnensport) zijn weer open en 

beschikbaar. Ook in  de zomerperiode kon men 

gebruik maken van de sportvoorzieningen, maar 

dat is beperkt gebleven.  

 Er zijn verenigingen/stichtingen die er zelf voor 

hebben gekozen nog niet (geheel) op te starten. 

Het coronaproof organiseren van activiteiten is niet 

altijd even gemakkelijk.   

Welke signalen krijgen we van buiten? 

 Het is nog onduidelijk welke effecten de coronacrisis heeft op de 

nieuwbouw van het zwembad en gymzaal HOA 

 Het geplande onderhoud aan onze gemeentelijke accommodaties is 

grotendeels in uitvoering naar voren gehaald. Op dit moment voldoen de 

gebouwen aan de technische richtlijnen (Bouwbesluit). 

Met name vragen over ventilatie, gebruik van kleed- en 
douchegelegenheid en inzetbaarheid van kantine en tribune, houden de 
gebruikers bezig.    

 De andere manier van afscheid nemen en het vormgeven van uitvaarten 

heeft veel impact op de nabestaanden.  

 Sportverenigingen verwachten aan het eind van dit jaar de financiële 

consequenties in beeld te hebben. Er zijn minder inkomsten door o.a. 

minder kantineopbrengsten, wegvallen of kleinschalige activiteiten en 

afwachtende sponsoren.  

 Culturele organisaties hebben het lastig. 

 Er zijn zorgen rondom naleving richtlijnen. Halflege klassen, zieke 

docenten/leerlingen, besmettingen bij leden van (sport)verenigingen.  

Men mist een "loket" waar men met vragen/zorgen terecht kan. 

 Het buitenbad van De Hoge Devel en het Waal- en Weidebad is deze 

zomer gesloten gebleven vanwege het niet of nauwelijks kunnen 

handhaven van de coronarichtlijnen. 

Welke opgaven verwachten we? 

 We verwachten dat nabestaanden minder gebruik zullen maken van onze aula's en het rouwcentrum, vanwege het beperkt aantal 

genodigden dat aanwezig kan zijn. Dit leidt tot minder inkomsten, terwijl er meer kosten zijn voor schoonmaak en corona-maatregelen.   

 We monitoren de financiële situatie bij culturele organisaties, sportverenigingen en de zwembaden, vanwege het eventuele verlies aan 

inkomsten door sluiting en beperkte opening. Bij eventuele problemen kunnen we met elkaar in gesprek.  

 Het afstand houden betekent iets voor de maximale capaciteit van onze gebouwen. Wellicht zijn meer aanpassingen nodig in het gebouw 

wanneer deze situatie langer gaat duren.  

 Aanpassing van de regelgeving op het gebied van ventilatie kan ook aanpassingen in het gebouw en/of de gebouwinstallatie betekenen. 

 Voor meerdere binnensportaccommodaties is het nodig om meer afdekmateriaal voor de sportvloeren aan te schaffen. De 

gymzalen/hallen kunnen dan ook goed ingezet worden voor vaccinatieprogramma's.  

 We kijken of meer buitensportaccommodaties multifunctioneel kunnen worden ingericht, zodat ook binnensportverenigingen hiervan 

gemakkelijker gebruik kunnen maken.  

 Het actueel houden van de website. 
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Mobiliteit 

Wat zeggen de cijfers en feiten? 

 Opbrengsten uit betaald parkeren zijn weer 

op niveau sinds opening horeca per 1 juni 

jl. 

 Verplaatsingen wegverkeer zijn gedaald 

door het verplicht thuiswerken, maar 

nemen t.o.v. maart/april wel toe.  

 Er geldt een mondkapjesplicht in het 

openbaar vervoer waarbij de capaciteit 

mag oplopen tot 100%.  

 Maatgevende periode parkeerdruk is 

langer (meer voertuigen over een langere 

periode per dag geparkeerd in dezelfde 

straat). 

Welke signalen krijgen we van buiten? 

 Er komen meerdere meldingen binnen over hard 

rijden op voornamelijk de dijken. Vermoedelijk door 

het minder aantal weggebruikers rijdt men vaker 

harder.  

 In Zwijndrecht ervaren we verder geen andere 

signalen van bijvoorbeeld overvolle fietspaden als 

gevolg van het meer gebruik maken van de fiets.   

 

Welke opgaven verwachten we?  

 Het gebruik van de auto wordt steeds meer positief gewaardeerd, dit is een zorgelijk ontwikkeling gezien het feit 

de mobiliteitstransitie juist voorziet in het ontmoedigen van het gebruik van de auto. Dit kan effect hebben op de 

ambitie uit het raadsprogramma.  

 Het wordt een opgave om voormalige ov-gebruikers weer het openbaar vervoer te laten gebruiken na de 

pandemie, omdat zij bijvoorbeeld gewend zijn geraakt aan de verplaatsing per auto. 
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Bronnen:  

1. Kennisinstituut voor 

Mobiliteitsbeleid | KiM 
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Extra kosten  

coronamaatregelen € 108.000.- 

Gederfde parkeerinkomsten € 

17.500.- 

Lagere verhuuropbrengsten 

begraafplaatsen € 35.000.- 

Extra kosten Omgevingsdienst 

ZHZ € 70.000.- 

Kwijtschelding huren sportverenigingen  

maart t/m mei € 144.000.- 

Kwijtschelding huren overige huurders 

maart t/m mei € 88.432.- incl. 

collegebesluit 2020-16214 

Inkomstenderving precario en 

marktgelden in 2020 € 37.000.- 

Stijging aantal  

bijstandsuitkeringen € 735.000.- 

 

Exploitatietekort zwembad 

de Hoge Devel € 75.000.- 

Factsheets Financiën  

€1.364.432.- 

KOSTENPOSTEN 

COMPENSATIE 

Wat zien we? 

Voor zover we nu weten heeft de gemeente Zwijndrecht 

bijna € 1,4 miljoen aan extra kosten en lagere 

opbrengsten in 2020. Het rijk heeft inmiddels enkele 

compensatiemaatregelen bekend gemaakt. We weten 

nu dat in totaal circa € 0,43 miljoen gedekt zal worden 

door compensatiemaatregelen van het rijk, door lagere 

gemeentelijke kosten en door extra legesopbrengsten. 

Per saldo ongeveer € 0,9 miljoen aan extra kosten door 

corona waarvan het merendeel uit bijstandsuitkeringen 

bestaat. Dit is exclusief enkele financiële effecten die 

nog niet te kwantificeren zijn op dit moment. Ook is nu 

nog onduidelijk in hoeverre de gemeentelijke kosten van 

de bijstand gedekt worden door een specifieke 

rijksuitkering. Deze zogenaamde BUIG-middelen worden 

niet in de septembercirculaire bekend gemaakt, maar 

later dit jaar. 

Hogere legesopbrengst 

omgevingsvergunningen € 85.000.- 

Rijksbijdrage kwijtschelding huren 

sportverenigingen maart t/m mei 

€ 130.000.- 

Lagere kosten door annulering van 

geplande bijeenkomsten € 10.000.- 

Rijksbijdrage gederfde 

parkeerinkomsten € 33.000.- €433.000.- 
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Hogere bijdrage aan 

Drechtwerk € 27.000.- 

Omzetverlies gemeentewinkel € 27.500.- 

Lagere kosten bedrijfsvoering 

€ 20.000.- 

Rijksbijdrage gederfde inkomsten  uit 

precario en marktgelden € 33.000.- 

Rijksbijdrage extra toezicht en 

handhaving € 122.000.- 



Vandaar een autonome ontwikkeling.         

Factsheet Financiën  

KOSTENPOSTEN 

v.s. COMPENSATIE 

(voor zover bekend op 21 sept. 2020) 

 

Welke kosten verwachten 

we verder? 

Op dit moment is het nog onzeker hoe 

lang de coronacrisis gaat duren en of er 

een tweede golf van besmettingen komt. 

Ook geven onze verbonden partijen tot 

nu toe enkel risico's aan. Pas in de 2e 

bestuursrapportage van de verbonden 

partijen krijgen we inzicht in de financiële 

impact op onze begroting 2021. Wel is 

zeker dat de grootste impact op onze 

begroting de ontwikkeling van het aantal 

bijstandsuitkeringen is. 

 

Thema Wonen, bouwen & wooncarrière 

Afhankelijk van economische impact is er ook impact op 

onze ruimtelijke projecten te verwachten // Reclame 

partners vragen om steunmaatregelen. 

Thema Bestrijding 

van armoede 

Om de nieuwe instroom van 

klanten op te vangen worden 

er extra kosten verwacht 

vanuit de Sociale Dienst via de 

Gemeenschappelijke Regeling 

Drechtsteden. 

Thema Welzijn & zorg 

Meer kosten van de GGD worden 

gedekt door het rijk // Volgens de 

Service Organisatie Jeugd (SOJ) is de 

impact van corona op de jeugdzorg 

gering. Daarnaast verwacht de 

Sociale Dienst Drechtsteden lagere 

kosten op de WMO in 2020.  

 

Thema Veiligheid & 

leefomgeving 

Kosten afvalinzameling en – 

verwerking zullen stijgen door 

toename hoeveelheid afval // 

werkzaamheden in de openbare 

ruimte gaan door met 

inachtneming van beperkingen. 

Programma Algemene 

Dekkingsmiddelen  

Gemeentebelastingen en Basisinformatie 

Drechtssteden (GBD) verwacht meer 

kwijtschelding van belastingen in 2021 

door een toename van uitkeringen voor 

werkloosheid of bijstand.  

Programma 

Dienstverlening 

en bestuur  

Vergunningsaanvragen 

voor evenementen 

kunnen langer duren 

dan normaal. 

Programma Overhead  
De coronacrisis heeft grote invloed op het werk van het Service 

Centrum Drechtsteden (SCD). Dit kan leiden tot extra bijdragen 

van de deelnemende gemeenten // Meerkosten van de 

Veiligheidsregio ZHZ worden gedekt door het rijk //  Risico op het 

niet realiseren van doelstellingen in 2020. 
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